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Linkėjimai!
Nida Abraitytė | Viceprezidentė tarptautiniams ryšiams 

IFMSA (International Federation of
Medical Students' Associations) yra viena
iš didžiausių ir seniausių youth-lead
organizacijų, kuri apjungia 1,4 mln.
biomedicinos studentų iš viso pasaulio,
todėl kultūrų ir idėjų įvairovė yra didžiulė.
Joje šiuo metu veikia daugiau nei 138
organizacijų iš daugiau nei 129 šalių. 

LiM SA, kaip ir kitos National Member
Organizations (NMOs), siunčia savo
delegacijas į kiekvieną IFMSA Asamblėją
tam, kad Lietuvos biomedicinos studentų
nuomonė būtų išgirsta pasaulyje.

Įvadas

IFMSA Generalinės Asamblėjos (GAs) vyksta 2 kartus per metus (March ir August Meetings) ir
yra svarbiausi organizacijos renginiai. Jų metu per kelias įtemptas savaites ypač giliai
pasineriama į kiekvieno IFMSA komiteto ir pačios federacijos veiklą. Asamblėjos dalyviai turi
galimybę susipažinti su daugybe bendraminčių bei dalintis idėjomis. Būtent per GAs yra
priimami svarbiausi sprendimai visoje pasaulinėje medicinos studentų bendruomenėje,
išrenkami naujieji IFMSA lyderiai.  

March Meeting 2023 Taline, Estijoje. Šioje GA kontaktiniu būdu susirinko jau beveik visų IFMSA
šalių-narių delegacijos, o renginyje iš viso dalyvavo daugiau nei 600 studentų! Labai
džiaugiuosi, kad ir LiMSA šiame renginyje turėjo galimybę atstovauti 5 delegatai. 

Taigi, kviečiu Jus susipažinti su LiMSA Delegacijos IFMSA GA March Meeting 2023 nuveiktais
darbais bei įspūdžiais šioje veiklos ataskaitoje.
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Renginio įvertinimas*
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 Žinios apie IFMSA struktūrą
 Žinios apie per IFMSA GA plenarines sesijas vykstančias balsavimo procedūras
 IFMSA naudojamų trumpinių, pvz., ST, CCC, TO, IT, NMO ir t.t., žinojimas
 Žinios apie Policy Documents (liet. pozicijos/rezoliucijos) 
 Kiek patogiai jaustumeisi, jei šiuo metu tau reikėtų parašyti statement (kreipimąsi) kitoms IFMSA NMOs tam  
 tikra tema ir jį perskaityti plenarinėje sesijoje?
 Žinios bei patirtis sesijose, kuriose delegatas ketina dalyvauti GA metu
 Savo, kaip LiMSA delegato, atsakomybių pasiruošimo GA metu ir renginio metu žinojimas
 Žinios apie bendrą LiMSA delegacijos pasiruošimo procesą bei darbą GA metu
 Motyvacija įsitraukti į LiMSA tarptautines veiklas

1.
2.
3.
4.
5.

6.
7.
8.
9.

*atsakymų vidurkis 



Renginio įvertinimas
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Kiek šis renginys išpildė tavo lūkesčius?

Kiek tikėtina, kad įgyvendinsi kažką, ko išmokai per GA sesijas?

1 = visiškai neišpildė, 5 = pranoko lūkesčius

1 = visiškai netikėtina, 5 = labai tikėtina



Kiek dar galėtum išmokti/gauti naudos dalyvaujant antroje (ar dar
vienoje) GA?

1 = visiškai nieko, 5 = labai daug 

Kiek tikėtina, kad skatinsi kitus LiMSA narius dalyvauti GA ateityje?

1 = visiškai netikėtina, 5 = labai tikėtina 
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Generalinės asamblėjos neįmanoma apibūdinti, ją reikia

patirti. Būdama Estijoje išgirdau pačius geriausius žodžius,

kuriais negaliu nepasidalinti: „Nesvarbu koks čia atvyksi,

po savaitės išvažiuosi pasikeitęs ir tapęs nauju žmogumi“.

Mano pirma patirtis prezidentinėse sesijose pranoko

lūkesčius, suteikė naujos motyvacijos ir ugdė kritinį

mąstymą, o užmegzti tarptautiniai ryšiai įkvėpė siekti

naujų tikslų. Ačiū LiMSA ir MM’23 delegacijai <3

Julija Pargaliauskaitė | NOME 2022/2023 

Kaip mums sekėsi?
LiMSA GA MM'23 Delegacija dalinasi savo įspūdžiais:

Pirmą kartą dalyvavau generalinėje asamblėjoje bei

buvau SCOME komiteto sesijų komandos narė. Ši

generalinė asamblėja pranoko visus mano lūkesčius ir

likau tikrai sužavėta. Pavyko ne tik įgyvendinti visus

išsikeltus tikslus bet ir dar daug daugiau! Pasisėmiau ir

motyvacijos, ir idėjų tolimesniems planams, užmezgiau

tarptautinius ryšius su medicinos studentais iš viso

pasaulio bei pagerinau savo minkštąsias kompetencijas.  

Elanta Tarikaitė | LOME Vilnius 2022/2023 

 

MM’23 was a fantastic event bringing together medical

students worldwide to get inspired and motivated to

contribute towards building better international

medical exchanges together! Feel thankful for the

opportunity to meet so many other penguins:)

Margaryta  Lyzogub | LEO-in Vilnius 2022/2023 
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Dalyvavimas MM’23 pranoko mano lūkesčius!

Susipažinau su begale nuostabių, įkvepiančių bei

įdomių medicinos studentų iš įvairių pasaulio šalių, su

kuriais kitaip neturėčiau progos susitikti bei diskutuoti

įvairiausiomis temomis. Renginys sugeba atverti akis ir

edukacine prasme. Sesijose pristatomos aktualios

problemos medicinos srityje, bendrai diskutuojami

sprendimo būdai bei studentų asociacijų veiklumas.

Visa tai vyksta interaktyviai, net nejauti, kaip giliniesi ir

mokaisi su visais drauge. Nuostabus renginys,

paliekantis daug atsiminimų!

Aistė Railaitė | VP PR&C 2022/2023 
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Labai didžiuojuosi LiMSA delegacija. Kiekvienos narės

iniciatyvumas, žingeidumas, suinteresuotumas viską atlikti

maksimaliai, komunikabilumas ir altruistiškumas tikrai

vertas pagyrimo. Pati Generalinė Asamblėja kaip visada

buvo kupina įdomių IFMSA aktualijų, informuoto

sprendimų priėmimo, suteikė galimybę patobulinti

finansinio raštingumo bei viešojo kalbėjimo

kompetencijas, o charizmatiški ir veiklūs žmonės įkvėpė

dar daugiau dirbti ir siekti. Mano nuomone, IFMSA GA

reikia patirti kiekvienam medicinos studentui - atsiveria 

 horizontai, kurie negalvojai, jog egzistavo. Nors ir renginio

metu snigo, iš Estijos parsivežu vien šilčiausius

prisiminimus ir dėkingumą. Ačiū LiMSA <3

Nida Abraitytė | VP IR 2022/2023 



DELEGATŲ
VEIKLOS

ATASKAITOS
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Prezidentinės sesijos

5 pagrindiniai dalykai, kuriuos sužinojau per šias sesijas:

Kad pildant Credentials form dėl datos formato neatitikimo CF gali būti laikoma nevalidžia;
Kad NMO užtenka nedalyvauti trijose Generalinėse Asamblėjose, kad būtų suspenduota;
Kad Supervising Council narių mandatas tęsiasi ne vienerius, o dvejus metus. 
Kad NMO kaip Candidate Member statusas IFMSA baigia galioti per trejus metus, jeigu
neupgrade’inama į Full Member statusą. 
Kad hybrid delegatai nemoka absoliučiai jokio mokesčio dalyvaudami GA nuotoliniu būdu. 

Nida Abraitytė | VP IR 2022/2023 

Mano vaidmuo ir įsitraukimas į užduotis:

Dalyvaudama prezidentinėse sesijose buvau diskusijų dalyvė: kalbėjome temomis kaip
finansinis stabilumas, narių pritraukimas ir įtraukimas į veiklas, atsakomybė ir
atskaitomybė. Ypač aktyviai įsitraukiau į diskusiją, ką IFMSA galėtų padaryti norėdama
užtikrinti, kad ne tik Afrikos šalys finansiškai išgalėtų būti GA šeimininkais, o ir kitos šalys,
tarp jų ir Europos šalys - pasiūliau idėją, jog apgyvendinimas galėtų vykti nebūtinai penkių
žvaigždučių viešbučiuose, o, pavyzdžiui, hosteliuose, ir tai padidintų prieinamumą
(accessibility) daugiau dalyvių. Taip pat įsitraukiau į diskusiją apie equity, diversity and
inclusion, nes tai yra ypač svarbu tokioje multikultūrinėje aplinkose kaip IFMSA bet, deja,
Code of Conduct nusižengimų būna kiekviename renginyje. Aktyviai prisidėjau prie gerųjų
praktikų dalinimosi external affairs tema.

Prisidėjau prie dviejų statement rašymo - “Statement in favor of the Environmental
Sustainability IFMSA Mandate” - liepiančio IFMSA savo veiklas vykdyti labiau gamtai
draugišku būdu, ir “STATEMENT ABOUT DISCRIMINATION DURING THE MARCH MEETING
2023” - kuriame išreikštas poreikis užtikrinti LGBTQAI+ žmonių saugumą visose renginio
patalpose, tiek oficialios, tiek socialinės dalies metu. 

  

Idėjos ir veiklos, kurios ypač sudomino:

Galėtume sukurti tarptautinių galimybių Google Calendar, kurį galėtų prenumeruoti bet
kuris LiMSA narys ir taip nereikėtų versti tarptautinių galimybių teksto, o susidomėję
dalyviai galėtų laisvai registruotis. 
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Kitos MM23 agendos dalys

Plenarinės sesijos - kaip visada, labiausiai stebino EB, ypač Vice President for Finances,
TO ir SupCo kompetencija, domino IFMSA finansinės peripetijos, buvo įdomu išgirsti šalių
nuomones aktualiais klausimais bei žavėjo šalių prisistatymai per role call.  
Theme Event - deja neteko dalyvauti, nes turėjau išvažiuoti pusdieniu anksčiau.
Activities’ Fair - NMOs pristatė ypatingai įdomias veiklas, ypač žmogaus teisių ir taikos bei
reprodukcinės sveikatos ir AIDS temomis. Žavu matyti medicinos studentų užsidegimą
daryti pokytį pasauliniu, regioniniu, nacionaliniu bei vietos lygiu. 
Exchanges’ Fair - labai įdomu buvo išgirsti apie mainų galimybes kitose šalyse ir paklausyti
įspūdžių po mainų egzotiškose šalyse. Nors ir pati buvau didelė gerbėja mainų Europoje
vien dėl patogumo, tačiau vis labiau prisijaukinu idėją kitąmet atlikti mainus kitame žemyne
(Azijoje/Amerikose). 
Socialinė programa - labiausiai patiko NFDP,  tačiau visa kita buvo irgi nerealiai smagu dėl
nuostabių žmonių. 

Prieš renginį išsikeltų tikslų bei planų įgyvendinimas

Norėjau, kad kiekvienas iš delegacijos narių renginyje jaustųsi gerai, maksimizuotų savo
potencialą ir parsivežtų šiltų prisiminimų. Siekiau, kad visi jaustųsi, lyg jais rūpinamasi ir
kad jie turi užnugarį tiek techniniais klausimais, tiek emociškai. 
Norėjau, kad Lietuvos ir LiMSA vardas būtų įsimintinas, todėl aktyviai įsitraukiau į
diskusijas ir dalinausi LiMSA gerosiomis praktikomis, įsitraukiau į idėjų generavimo
(brainstorming) diskusijas ir raginau kitas delegates daryti tą patį. 

Planai po renginio

Dar patobulinti VP IR Manual pridedant daugiau informacijos ir tips & tricks.
Planuoju padaryti Q&A sesiją žmonėms, norintiems teikti kandidatūras į August Meeting
2023, vyksiančiam Dramblio Kaulo krante, kadangi gali būti ne visai akivaizdu, kas vyksta
kokiose sesijose. 

Bendras sesijų ir jų turinio vertinimas:

Patiko plenarinių sesijų produktyvumas, kuris iš dalies buvo toks koks buvo dėl to, kad OC
konferencijų salę buvo išnuomavę ribotam laikui.
Mokymų ir diskusijų temos buvo logiškos ir neklišinės. 
Agenda galėtų būti efektyvesnė - valgymui galėtų būti skirta ne 2, o 1,5 valandos -
kiekvienam srautui po 45min. vietoj vienos valandos.

Kaip motyvacijos dalyvauti tarptautiniuose renginiuose strategija galėtų būti LiMSA
Instagram “story take-overs” t.y. jei delegacijos nariai galėtų pusiau laisvai kelti
nuotraukas iš tarptautinių renginių, kuriuose dalyvauja. 



Julija Pargaliauskaitė | NOME 2022/2023 

Prezidentinės sesijos

5 pagrindiniai dalykai, kuriuos sužinojau per šias sesijas:

IFMSA finansinės problemos, finansų valdymas ir buhalterija. Susipažinau su bendra finansų
sistemos struktūra. Taip pat, prezidentinių sesijų metu, dalyvavau finansinės ataskaitos
pristatyme ir jos aptarimo diskusijoje, išklausiau kitų šalių siūlomas reformas. Po reginio
jaučiuosi galinti geriau įvertinti situaciją ir paaiškinti, kodėl finansavimas metai iš metų lieka
opiausia problema IFMSA viduje.
Bylaws Change Proposals. Šia tema turėjome kelias diskusijas, todėl sužinojau, kaip pateikti
BCPs, kodėl šios asamblėjos metu siūlomi pakeitimai yra svarbūs.
Prezidentinių sesijų metu vyko ir klausimų – atsakymų sesijos su TO atstovais, todėl geriau
susipažinau su Team of Officials darbu.
Veiklos krypčių ir organizacijų prioritetų iškėlimo srityje, sužinojau, kaip vyksta
prioretizavimas kitose šalyse ir kaip galima IFMSA regioninius prioritetus pritaikyti vietiniu
lygmeniu.
IFMSA siekia tapti tvaresne organizacija. Todėl yra atvira pasiūlymams, kuriuos buvo galima
teikti sesijų metu.
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Mano vaidmuo ir įsitraukimas į užduotis:

Atėjusi į sesijas stengiausi aktyviai klausytis diskusijų, klausimų – atsakymų sesijų ir
pristatymų, ypač kai kalbėjome apie dokumentus arba pakeitimus, dėl kurių bus balsuojama
per plenarines sesijas.
Kelis kartus su Nida, kuri taip pat dalyvavo prezidentinėse sesijose, tarėmės dėl mūsų
pozicijos ir ją pristatėme kitoms šalims.
Darbo grupelėmis metu, stengiausi dalintis LiMSA patirtimi. Ypatingai aktyviai tai dariau, kai
kalbėjome apie narių pritraukimą bei įgalinimą, nes tai vienas iš LiMSA metinių prioritetų, o
aš buvau dalis darbo grupės.
Džiaugiuosi, kad sesijų metu pavyko užmegzti kontaktų su kitų šalių delegatais.
Dalyvavau SCOME plenarinėje sesijoje, kurioje balsavau už policy change proposals.



Bendras sesijų ir jų turinio vertinimas:

Kadangi jau turėjau patirties komitetinėse sesijose, prezidentinėse sesijose jaučiausi labai
patogiai. Formatas man buvo daug priimtinesnis ir jaučiau, kad čia galiu atsiskleisti labiau.
Nors neteko daug dirbti darbo grupėse, pats veiklos principas ir nagrinėjamos temos man
pasirodė įdomios, ir norėjosi kuo labiau įsitraukti.
Labai patiko sesijų dinamiškumas. Kažko nespėjus – nukeliama į kitą dieną; jei kyla labai
didelė diskusija plenarinių sesijų metu, nusprendžiama diskusiją pratęsti prezidentinėse
sesijose ir vėliau iš naujo atidaryti plenarinių klausimą, taip užtikrinant, kad šalys balsuos
turėdamos visą informaciją.
Daugelis sesijų yra labai techninės ir biurokratinės, todėl nustebino kylančios diskusijos ir
atvirumas klausimams.
Gerą įspūdį paliko ir laiko planavimas. Ankstesniuose renginiuose, kuriuose teko dalyvauti,
prezidentinės sesijos užsitęsdavo ilgiausiai, o šį kartą net du kartus sesija baigėsi anksčiau
nei numatyta.
Bendrai – nagrinėdama sesijų temas, kurių didžioji dauguma buvo apie dokumentus,
kuriuos delegacijos skaitė iki MM’23 ir už kuriuos ruošėmės balsuoti, jutau didelę prasmę
aktyviai klausytis ir prasmę dalyvauti, kurios kartais trūkdavo komitetinėse sesijose.

Kitos MM23 agendos dalys

Plenarinės sesijos - tai buvo labiausiai man patikusi asamblėjos dalis, kurioje norėjau
dalyvauti nuo a iki z. Dar niekada nesijaučiau taip savo vietoj, kaip šiose sesijose. Stengiausi
aktyviai klausytis, aktyviai įtraukti kitus delegacijos narius, ypač pirmą kartą dalyvaujančią
Elantą, kuri daug laiko buvo greta manęs. Stengiausi aiškiai iškomunikuoti savo patirtį ir
vykstančias procedūras, todėl jaučiuosi, kad mūsų šalis buvo pastebėta, išgirsta ir
sugebėjome padaryti įspūdį kitiems delegatams, nes kartą nuskambėjo frazė, kad mūsų
delegacija šį kartą labai aktyvi. Ne kartą buvom seconders ir ne kartą skyrėm direct
negative, tvirtai atstovaujant delegacijos priimtus sprendimus. 
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Idėjos ir veiklos, kurios ypač sudomino:

Narių įgalinimo idėja – protmūšiai. Buvo pristatyta labai įdomią idėją – reguliariai rengti
teminius protmūšius (pavyzdžiui, ligų ir/ar sindromų tematika), tačiau, reklamuojant renginį,
neakcentuoti jo kaip skyrių susirinkimo. Tuomet potencialūs dalyviai drąsiau atvyksta ir
prisijungia. Manau, tai patraukli ir įgyvendinama idėja LiMSA aplinkoje, kadangi tai sujungia
susitikimus neformalioje aplinkoje su LiMSA narių aktyvumo skatinimu.
Bendravau su Čekijos delegatais ir detaliai domėjausi apie jų šalyje rengiamą MedPhysio
projektą, kurį noriu įgyvendinti Lietuvoje.



Taip pat pasirašėme ir palaikėme ne vieną statement. Teko daug balsuoti ir gerai susipažinti
su tam naudojama programa. Taip pat buvau maloniai nustebusi, kad plenarinės nesitęsė iki
paryčių, kas dažniausiai būdavo pati didžiausia problema.
Policy Discussions – vedama noro priimti labiau informuotą sprendimą dėl balsavimo už
keletą dokumentų, kurie delegacijai pasirodė nepakankamai geri, kad balsuotume „už“, vietoj
training sessions pasirinkau dalyvauti šioje diskusijoje. Konkrečiai - Interprofessional
Education and Collaborative Practice, Climate Change. Buvo suteikta galimybė pateikti
klausimus, buvo pristatyti nauji pakeitimai dokumentuose, ir dėl to viename iš dokumentų
pakeitėme savo balsą. 
Exchanges’ Fair - labai džiaugiuosi, kad turėjau galimybę dalyvauti mainų mugėje.  Kartu su
delegacijos merginomis, pristatėme Lietuvos siūlymus. Kaip visada, geras bonusas yra tai, jog
galima pasivaikščioti ir susipažinti su kitomis šalimis, gauti jų atributikos. Taip pat susipažinau
su Taivano atstovais ir gavau kontaktus, į ką kreiptis, kai vasarą atvyksiu mainams.
Regioninės sesijos – buvo atskirti ne tik regionai, bet ir komitetai, todėl sesijų metu
nagrinėjome ir klausėmės pristatomų EuroTeam atskaitų, galėjome užduoti klausimus. Taip
pat nagrinėjome labai svarbią problemą – galimybę, be rimto pagrindo ir pasekmių, pradėti
vidinį tyrimą, bet kuriam EuroTeam priklausančiam žmogui. Manau, kad ši, paskutinė diskusija,
buvo svarbiausia, ir džiaugiuosi, kad daug apie tai kalbama, nes dabar tinkamas laikas
pokyčiams inicijuoti (prieš artėjantį August Meeting) federacijos viduje.
Socialinė programa - labai apgalvotai organizuoti socialiniai renginiai ir labai džiaugiuosi,
kad šį kartą nebuvo nuskriausti tie, kurie eina į plenarines sesijas, kadangi viskas arba
prasidėdavo po jų, arba iki plenarinių pabaigos programa buvo mažiau įtraukianti. Didžiausią
įspūdį palikę renginiai – NFDP ir Cultural Night. Aprašant sunku perteikti, bet ten vyravo
ypatinga nuotaika ir jausmas. Be to, tai puiki galimybė užmegzti naujus ryšius ar tiesiog
atsipalaiduoti po įtemptos dienos.
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Prieš renginį išsikeltų tikslų bei planų įgyvendinimas

Į renginį važiavau keldama sau didelius lūkesčius ir tikėjausi pasisemti kuo daugiau patirties.
Jaučiu, kad grįžau visai kitokia nei buvau prieš savaitę. Renginio metu labai daug paaugau kaip
asmenybė, grįžtu su naujomis minkštosiomis ir kietosiomis kompetencijomis. Įgijau labai daug
patirties bei turėjau puikių progų savirealizacijai. Parvežu LiMSAi daug naujų idėjų, naują
renginio konceptą ir nekantrauju pradėti ties juo dirbti. Taip pat, plenarinių sesijų dėka,
parsivežu naują motyvacijos pliūpsnį. Sutvirtinau jau turimus ir sukūriau naujų tarptautinių
ryšių, kurie suteikė daug galimybių pačio renginio metu, pavyzdžiui, mainų mugėje. Todėl savo
dalyvavimu renginyje, kai kalbame apie tikslų įgyvendinimą, labai didžiuojuosi ir žinau, kad
atidaviau viską ką galėjau, o pasiėmiau dar daugiau.



SCOME sesijos

5 pagrindiniai dalykai, kuriuos sužinojau per šias sesijas:

Sužinojau plačiau apie akreditaciją, jos procesą bei WFME (World Federation for Medical
Education) puslapį, kuriame galima rasti tiek kiekvienos šalies akreditacijos statusą, tiek
kriterijus, norint aplikuoti akreditacijai, tiek akreditaciją vykdančių agentūrų pripažinimo
politiką ir visas procedūras. 
Skirtumus tarp formal, informal ir non-formal education bei koks yra medicinos studento
vaidmuo kiekviename iš šių aspektų. 
EDI (equity, diversity and inclusion) in medical education sesijos metu pasisėmiau idėjų,
kaip galima implementuoti pagrindinius EDI principus bei sužinojau kaip identifikuoti EDI
barjerus medicinos edukacijos sistemoje.
Medical education systems worldwide: šios sesijos metu medicinos studentai dalinosi
savo šalies universitetų tvarka. Tad išklausius šalių pristatymus, žinoma, buvo rasta daug
panašumų, tačiau kai kurios šalys nustebino ir sudomino savo medicinos studijų krypties
tvarka, kurios nebuvau niekur kitur girdėjusi.
Sesijų metu taip pat teko dažnai pritaikyti VMOSA ir SMART modelius, tad ne tik
sužinojau kas tai yra bet ir išmokau šiuos modelius pritaikyti beveik kiekvienai situacijai.

Elanta Tarikaitė | LOME Vilnius 2022/2023
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Planai po renginio

Ši ataskaita yra pirmas mano žingsnis po renginio. Atidus jos pildymas prisideda prie išsikeltų
tikslų įgyvendinimo bei pasidalinimo patirtimi. Papildomai žadu suorganizuoti Čekijoje
vykdomą MedPhysio veiklą Lietuvoje, skyrių direktoriams perduoti idėjas dėl protmūšių.
Planuoju toliau plačiai dalintis savo patirtimi, aktyviai skatinti organizacijos narius (tiek
asmeniškai, tiek susirinkimų metu) dalyvauti visose įmanomose tarptautinėse galimybėse ir
iš jų pasiimti kiek įmanoma daugiau, neleidžiant baimei ar neužtikrintumui lemti jų
pasirinkimo (žinau, jog tarptautiniai renginiai neretai skamba labai gąsdinančiai). Taip pat
ilgainiui žadu paanalizuoti, kur mane veda užsidegimas ir noras aktyviai dalyvauti renginiuose
ir plenarinėse sesijose bei kaip galiu tai pritaikyti LiMSA ar labiau tarptautiniame lygmenyje.

Mano vaidmuo ir įsitraukimas į užduotis:

 Dažnai sesijų metu turėdavome darbą grupėse, kurių metu būdavo duodama atitinkama
užduotis temai, kurią nagrinėjome, įsivertinimui ir žinių pritaikymui. Tad visuomet turėdavau
progą pasidalinti savo patirtimi LiMSA’oje, idėjomis bei aktyviai įsitraukti į įvairias diskusijas.
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Patiko tai, jog SCOME sesijų dienotvarkė nebuvo per daug apkrauta ir turėjome
pakankamai laiko išnagrinėti kiekvieną sesijos temą.
Viena iš įsimintiniausių akimirkų buvo susitikimas su prezidentu iš WFME bei jo
paskaita.
Džiaugiuosi, jog sesijų temas aptarinėdavome grupėse, kurių metu turėdavome laiko
ne tik aptarti sesijos temos aktualumą bet ir artimiau susipažinti su kitais dalyviais.

Laiko planavimas. Beveik kiekvieną sesiją pradėdavome bent 15 min vėliau nei
numatyta tvarkaraštyje, ko pasekoje nelikdavo laiko praktiniams užsiėmimams ir likdavo
tik teorinė dalis. Manau, kad tokiose sesijose praktinė dalis turėtų būti tiek pat svari,
kiek ir teorija.

Bendras sesijų ir jų turinio vertinimas
Kas patiko:

Kas galėtų būti patobulinta:

VMOSA ir SMART modeliai, kuriuos galima pritaikyti organizuojant įvairius projektus,
komandos susitikimuose bei rašant rezoliucijas.
Sesijoje “Engaging with SCOME locally, nationally and globally” viena iš veiklų buvo
pasidalinti Medical Education Systems bei Teaching Medical Skills veiklomis, kurias
vykdome SCOME komitete, tad parsivežiau ne tik idėjų, bet ir motyvacijos joms
įgyvendinti.
How to formulate your SCOME team: sužinojau, kokios komandos dalys turėtų įeiti į
komandą, jog komitetas sėkmingai funkcionuotų ir būtų aktyvus. Šį metodą norėčiau
išbandyti bei pritaikyti LiMSA SCOME komitete.

Kurios idėjos ir veiklos tave ypač sudomino? Ar tai būtų galima pritaikyti LiMSA’oje?

Kitos MM23 agendos dalys

Plenarinės sesijos - Plenarinėse sesijose dalyvavau pirmą kartą, tad įspūdžių paliko tikrai
daug. Labiausiai patiko ir įsiminė, šiose sesijose vykę roll calls. Taip pat labai sudomino vykę
balsavimai bei priimami sprendimai plenarinėse sesijose, kurie paskatino labiau įsitraukti į
visą procesą.
Regional Sessions - Produktyvi sesija, kurios metu artimiau susipažinau su medicinos
edukacijos komiteto atstovais iš visos Europos. Išsikėlėme pagrindinius prioritetus bei
tikslus SCOME komitetui.
Training Sessions - Labai patiko pasirinkta sesija “Strategy and Annual working plan”.
Sesijos metu įgijau pagrindus metinio darbo plano sudarymui bei įvairių kitų veiklų
strategavimui, kuriuos pritaikysiu ateityje LiMSA’oje.



Prieš renginį išsikeltų tikslų bei planų įgyvendinimas

Pavyko ne tik įgyvendinti visus išsikeltus tikslus bet ir dar daug daugiau! Ši generalinė
asamblėja pranoko visus mano lūkesčius ir likau tikrai sužavėta. Pasisėmiau ir motyvacijos, ir
idėjų tolimesniems planams, užmezgiau tarptautinius ryšius su medicinos studentais iš viso
pasaulio bei pagerinau savo minkštąsias kompetencijas. 

Planai po renginio

Tarptautiniai renginiai mane tikrai sužavėjo, tad planuoju ir toliau juose dalyvauti. Artimiausiu
metu taip pat planuoju vykti į SRT (Sub-Regional Trainings) ir įgyti TMET sertifikatą, su kuriuo
galėčiau toliau vykdyti įvairias naujas veiklas ir Lietuvoje.
Perduodant patirtį būsimai (-am) LOME, norėčiau pasidalinti kuo daugiau įgytų žinių, planų,
idėjų bei įspūdžių, kuriuos pavyko sukaupti šioje asamblėjoje. Taip pat norėčiau paskatinti
visus LiMSA narius aktyviai dalyvauti ir domėtis tarptautiniais renginiais.
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Exchanges’ Fair - Turėjau galimybę pristatyti ir papasakoti dalyviams daugiau apie
Lietuvą bei susipažinti su šalių atstovais, kurie plačiau papasakojo apie jų siūlomas
programas.
Socialinė programa - Socialinę programą turėjome kiekvieną dieną, o kartais net kelis
pasirinkimus per vakarą, kas labai džiugino, nes dalyviai galėjo rinktis, į kurį renginį
norėtų eiti labiau. Išskirti vieno renginio negalėčiau, nes kiekviename renginyje nugulė
sentimentalūs prisiminimai. Socialinė programa tikrai buvo išpildyta.



SCORP sesijos

5 pagrindiniai dalykai, kuriuos sužinojau per šias sesijas:

Sužinojau kuo skiriasi ir yra panašūs žmonės, vadinami terminais ,,pabėgėlis”,
,,prieglobsčio siekiantysis”, ,,persikėlęs asmuo”, ,,migrantas”. Kodėl kiekvienas asmuo,
kuriam taikomi šie terminai yra priskiriami prie pažeidžiamųjų asmenų grupės bei
susipažinau su statistiniais 2022 m. datuojamais duomenimis, atspindinčiais migracijos
situaciją pasaulyje. 
Įgijau naujų žinių apie humanitarinės karjeros kelią medicinos srityje: kokiomis savybėmis
turi pasižymėti humanitarinėje srityje dirbantis gydytojas, su kokiais sunkumais susiduria
specialistas kasdieniame darbe bei kokie pranašumai skatina studentus išbandyti
humanitarinę praktiką.
Iš vykusių sesijų sužinojau apie kitų šalių medicinos studentų vykdomas veiklas,
susijusias su žmonių teisėmis bei taika: švietimu apie lyties atžvilgiu paremtą smurtą
Lebanone, seminarus bei praktikas, vykdomas įvairiomis temomis Graikijoje, pagalba
smurtą patiriantiems vaikams Indijoje, Dauno sindromo dienos minėjimo akciją Belgijoje. 
Įgijau daugiau žinių, ką reiškia būti efektyviai aktyviu. Tiksliau tariant, kas yra aktyvizmas ir
kuo tai skiriasi nuo paprasto asociacijos nario, vykdančio projektus ar tam tikras idėjas.
Sužinojau apie pavojingų situacijų medicinos pagrindus bei kaip medicinos studentų
asociacijos sugeba sureaguoti į įvykusias katastrofas ar nelaimingus atsitikimus ir suteikti
reikiamą pagalbą žmonėms, kuriems ši pagalba yra būtina kuo greičiau. 

Aistė Railaitė | VPPR&C 2022/2023
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Mano vaidmuo ir įsitraukimas į užduotis:

Dalyvavau šiose SCORP sesijose: ,,Privatumo teisė skaitmeninėje eroje”, ,,Efektyvus
aktyvumas”, ,,Humanitarinės pagalbos dekolonizacija”, ,,Ekstremalių situacijų medicina”,
,,Humanitarinės karjeros” .
Dalyvavau jungtinėje SCORP ir SCOME sesijoje ,,Communicating medicine” , kurioje
diskutavome apie straipsnių medicinos tema publikavimo etiškumo principus ir
nagrinėjome pagrindinius viešinimo terminus, susijusius su medicinos straipsnių
publikavimu. 
Susipažinau su kitų šalių SCORP komitetų atliekamais projektais bei diskutavau apie
galimybes pritaikyti šias veiklas/idėjas Lietuvoje. 
Viešinau socialinėse medijose akimirkas iš renginio, skatinau narius įsitraukti į nuotraukų
bei video medžiagos publikavimą tam, jog LiMSA sekėjai galėtų stebėti MM’23 renginio
momentus.
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Bendras sesijų ir jų turinio vertinimas:

Labai patiko interaktyvios sesijos, kurių metu ne tik diskutavome bei išklausėme
organizatorių paruoštą medžiagą, bet ir galėjome grupėse paruošti prezentacijas,
iliustruojančias skirtingų šalių taktikas bei idėjas, pritaikant įvairius SCORP komitetų
organizuojamus projektus. 
Džiaugiuosi SCORP komiteto sesijų tvarkaraščiu, nes sesijos buvo puikiai suplanuotos,
tarp sesijų būdavo duodama laiko pailsėti bei pabendrauti su kitais studentais.
Galėtų būti patobulinta sesijų atranka studentams. Kiekviena sesija tikrai yra naudinga,
tačiau skiriasi informacijos suvokimo lygiu: tam tikrų sesijų medžiaga atrodo, jog galėtų
būti pritaikoma net šviesti plačiąją visuomenę, o ne SCORP komiteto veiklose
dalyvaujančius medicinos studentus. Netgi kaip VPPRC, neturinti praktikos organizuojant
SCORP projektus, kai kurią pateiktą informaciją laikau per daug paprasta ir nepakankamai
informatyvia delegatui IFMSA renginyje.

Idėjos ir veiklos, kurios ypač sudomino:

Įsiminė Indijos delegacijos atstovės paruoštas pristatymas apie Indijos mokyklose
vykdomą SCORP komiteto kuruojamą projektą, skirtą šviesti mokinius ir suaugusiuosius
(mokytojus) apie komunikaciją smurto atžvilgiu. Projekto metu Indijos medicinos
studentai keliauja po mokyklas ir aiškina mokiniams, kokie gali būti smurto tipai bei ką
daryti, jei patiri smurtą. Taip pat studentai veda atskirus užsiėmimus mokytojams, nes
Indijoje mokytojai vaikams ir jaunuoliams yra patikimi asmenys, į kuriuos dažniausiai
kreipiamasi norint sulaukti pagalbos. 
Manau, šis projektas galėtų būti pritaikomas ir Lietuvoje, siekiant didinti lietuvių vaikų ir
jaunuolių suvokimą apie smurtavimą bei kokių būdų griebtis, norint padėti sau arba savo
draugams, pažįstamiems, patiriantiems smurtą.

Kitos MM23 agendos dalys

Plenarinės sesijos - plenarinės sesijos labiausiai nustebino savo savitumu. Ten
dalyvaujantieji turi būti visada susikaupę ir išmanyti daug aspektų. Tai visai kitaip
vykstančios sesijos negu komitetinės. 
Joint Sessions - TIkriausiai viena iš įdomiausių sesijų. Labai patiko sesijos vedėjos, kaip
įtraukiančiai pasakojo ir vaidino reikiamas roles, skirtas interaktyvioms užduotims
atlikti.



Prieš renginį išsikeltų tikslų bei planų įgyvendinimas

Mano pagrindiniai tikslai buvo susieti su viešaisiais ryšiais ir komunikacijos gerinimu,
būnant renginyje. Manau, dalyvaujant kaip vienai iš delegačių MM’23, man puikiai pavyko
perteikti renginio akimirkas bei emocijas LiMSA socialinių tinklų sekėjams, parodyti, jog
medicinos studentų renginiai ne tik edukaciniai, suteikiantys daug vertingų žinių bei
patirčių, bet ir linksmi, suteikiantys daug įkvėpimo bei naujų pažinčių.

Planai po renginio

Po renginio labiausiai išlikę daug įkvėpimo bei užsidegimo, noro kuo daugiau dalyvauti kitose
studentų veiklose apskritai. Leidžiant laiką su aktyviais, savo tikslų siekiančiais medicinos
studentais iš įvairiausių šalių, įkvepia mane pažinti pasaulį kuo galima daugiau ir pasisemti
visa, ką įmanoma. 
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Activities’ Fair - Buvo įdomu klausyti įvairių šalių studentų prezentacijų apie jų
asociacijų vykdomus projektus. Kadangi daugelio projektų (apie kuriuos pasakojo)
LiMSA nevykdo dėl Lietuvoje nesančių/nevykstančių problemų/katastrofų, įsigilinti į
šias veiklas buvo ypač naudinga.
Exchanges’ Fair - Labai linksmas ir prasmingas renginys, planuojant sekančius
mainus arba susipažįstant su kitų šalių mainų programomis. 
Socialinė programa - Itin aktyvi bei linksma! Labai patiko dalyvauti visose
socialinėse programose, nes tokiu būdu ne tik atsipalaiduoji, bet ir susipažįsti su
naujais žmonėmis.



SCOPE sesijos 

5 pagrindiniai dalykai, kuriuos sužinojau per šias sesijas:

SCOPE Initiatives are planned to be implemented in IFMSA as a pilot project for 10
NMOs (including SCOPE-SCORE exchanges, longer duration exchanges (6-8 weeks),
multiple departments exchanges (2 weeks in department A and 2 weeks in department B)
New templates of PDT (pre-departure training) and UAT (upon-arrival training) are
available to improve the preparedness of the incomings during their exchange.
SCOPE can run the collaborations or its own academic activities and get them included
into programs for greater academic quality, which is provided in a centralized manner.
The database of SCOPE activities is created and can be used for inspiration.
Allo EAA is the form available to NEOs to request help with the involvement of externals
into SCOPE activities.
Bigger focus at the outcomes of the exchanges evaluation has to be made both for
improving the academic quality and program credibility and identification of growth
areas.

Margaryta Lyzogub|LEO-in Vilnius 2022/2023 
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Mano vaidmuo ir įsitraukimas į užduotis:

Case modeling the situations of problems with academic quality - identifying the step and
providing the solutions
Sharing is caring sessions about UAT, collaborations with ESN and Educational Activities at
European regional session - providing input on the current affairs at SCOPE-Vilnius and
further plans
Proposing the integration of pathology-anatomy-radiology mini-course during the
externals session
Voting for the BCPs and reports at the SCOPE plenary
Presented the ideas brainstormed by the team regarding possible activities for incomings
to increase the quality of the exchange
Discussed the preparatory steps of PDT for different numbers of participants
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Prieš renginį išsikeltų tikslų bei planų įgyvendinimas

New ideas for work gathered, several NEOs showed their interest in signing the contract with
us later on. I’ve met the Ukrainian delegation and had some time discussing the changes
there. I haven’t met with my Estonian friend, but we set the dates for her to come to Vilnius for
a weekend.
Being introduced to the SCOPE IT made me understand the whole structure of work and get
more into the IFMSA emails I am receiving. Also, meeting NEOs from other countries and
understanding their circumstances of work broadened my horizon.
Some plans were not fulfilled, some other accomplishments were made.

Idėjos ir veiklos, kurios ypač sudomino:

Participation in the pilot project of Multiple departments exchanges and Longer
duration exchanges.
Updating PDT and UAT according to the new standard.
Making social programme collaborations with ESN officially.
Collaborating on educational activities for incomings with Amboss and SCOME, SCORA,
SCOPH.
Doing “Sharing is caring” sessions with the incomings to discuss different medical
education systems and healthcare systems at the home countries.
Delivering national conference during season to share the academic outcomes
between students.
Distributing the course about dermatological differences in various skin colors and
races.

 

Bendras sesijų ir jų turinio vertinimas:

Overall, the agenda was well-organized and each member of the sessions team was making
sure to remind at the end of each session about the following plan and locations. We were
mostly able to follow the timetable except for the SCOPE Plenary. I felt more value in the
‘sharing is caring’, open discussions and case simulations than in the lecturing parts. As my
main focus was getting information relevant for practice with incoming students as LEO-in, I
went into sessions on academic quality, initiatives, UATs, partnerships and some information
ended up being repetitive or more superficial than I expected, while during discussions with
NEOs, LEOs, SCOPE enthusiasts a lot of useful practices and insights on how they function
were shared.



Planai po renginio

The main focus - renewal of UAT and Welcome letter and trying to reach out to as many
potential CPs as possible before mid May as off-season the committee chat was not the most
active. Also, arranging the partnership with ESN for our incomings to officially attend their
events and possibly getting discounts.
To pass down the experience, I want to arrange the meeting for all SCOPE enthusiasts and
share the most useful parts of the materials from our committee sessions. It would also work
as a capacity building event to activate members and prepare them for the season activities.

Kitos AM22 agendos dalys

Plenarinės sesijos - As it was my first GA, I was curious about the voting system. It took
some time to catch up, though it was helpful later on at SCOPE Plenary. The most fun and
exciting moment - first roll call.
Theme Event - The panel discussion on digital transformation of health systems was
mostly focusing on the AI use in medicine. The topic announcement was 2 hours before
the event without any information on speakers, so very few attendees were there.
Training Sessions - I joined Global Health Advocacy 101. The session was very focused
on definitions of global health and very little was spoken about the advocacy itself and its
stages.
Joint Sessions - Unfortunately, due to the extension of SCOPE Plenary, I had to miss the
Joint session I planned to attend (SCOPE+SCORE).
Activities’ Fair - Polish SCORA project on raising awareness on HIV in public transport.
They prepared a quiz with questions on HIV after passing which you could choose from a
variety of gifts. Even though their table was in the corner and not the most visible, they
were busy throughout the whole activity fair.
Exchanges’ Fair - Was the most fun part as we were presenting videos from the previous
year social program, answering the questions of other NEOs and then in the last 5
minutes doing the run to gather stickers and postcards. The most heart-warming moment
- meeting the SCOPE delegate from Taiwan again after the introduction on the first day,
who supplied me with a whole bag of magnets, postcards from the motherland.
Socialinė programa - 2 highlights: NFDP and T-shirt painting event. Each country did
extremely well at showcasing their national snacks and drinks at NFDP and doing it
outside was actually more fun compared to the indoors version, if dressed warm enough.
With the T-shirt decorating, I bought a tote bag and my friends keep asking me where I got
the design, while it was painted by different delegates. The most international item to
wear!
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